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Školní rok opět utekl jako voda 

a druhý díl našeho časopisu 

vychází až o prázdninách. 

Během letních radovánek si tak 

můžete zavzpomínat na celé 

druhé pololetí školního roku 

2022/2023. 

Velké díky patří všem 

přispěvovatelům a také 

učitelům za poskytnutí 

fotografií z dění ve třídách. 
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Je nutné mít učivo vždy v tašce či aktovce? Rozhodně není a zde máme důkazy: 
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Naši starší kamarádi, spolužáci z 8. třídy, s 

panem učitelem Jehličkou si pro nás při-

pravili perfektní sportovní zážitek. Společ-

ně s námi soutěžili a závodili. 

Den Země 
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Velikonoční tvoření 

Závěr školního roku 

První třída si po celoroční práci zaslouženě vyrazila na výlet do Bioparku Štít. Soukromá farma pečuje pře-

devším o exotická zvířata, která jsou ohrožena vyhynutím. 

Domov tu ale najdou i domácí druhy. Nám se dostalo velkolepé komentované prohlídky, kde se nám celou 

dobu věnovala paní průvodkyně, která měla o zvířatech velké znalosti, přehled o jejich původu, představila 

nám je jmény, jejich příběhy, vztahy mezi sebou nebo jiné zajímavosti, například jejich nejoblíbenější potra-

vu. 

Výletem na farmu naše odměna nekončila. Odpoledne jsme dováděli s kamarády na školní zahradě. Rodiče 

postupně přicházeli s napečenými dobrůtkami. 

V podvečer nás ve třídě čekala práce, příprava prostoru ke spaní, neboť se blížilo další společné dobrodruž-

ství – „spaní ve škole“. 

Večerní program pokračoval opékáním buřtů a pak už alou na kutě. Jak myslíte, že tento výlet a spaní ve 

škole dopadlo? 

Pro některé z nás spát jinde než doma novinka nebyla, ale pro jiné to byla premiéra. 
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Jarní tvoření s rodiči 

Dne 27.3.2023 jsme v naší druhé třídě uspořádali jarní 

tvořivou dílnu pro děti a jejich rodiče. Společně si mohli 

vyrobit několik jarních dekorací z různých materiálů. Tvo-

řili jsme z vyfouklých vajíček, drátů, papíru, vlny a mašlí. 

Domů si odnesli ozdobné zápichy, svícínky, zajíce z papí-

ru, vlny a drátu. Tvořivé odpoledne se velmi vydařilo a 

my už se moc těšíme na ta další, kdy si užijeme společně 

strávené chvíle. 

Noc s H.CH.Andersenem 

Letos jsme se my, žáci z druhé třídy, připojili k 
celosvětové akci „Noc s Andersenem“. 

My jsme se sešli v naší škole už ve čtvrtek 30. 
března v 17 hodin. 

Nejdříve jsme si upravili naši třídu, abychom 
se mohli ubytovat. Pokračovali jsme v povídání 
o H. CH. Andersenovi, pak jsme byli rozděleni 
do skupin a putovali jsme po stanovištích, kde 
jsme plnili zajímavé úkoly. Všechny úkoly mě-
ly samozřejmě pohádkové zaměření a všichni 
jsme je zvládli na jedničku. 

Po splnění úkolů a večeři, kterou nám připravi-

la paní učitelka, jsme se museli nachystat na 

spaní. Vyčistili jsme si zoubky, převlékli do 

pyžam, ulehli do svých pelíšků a čekali na po-

hádku na dobrou noc. Každý žák naší třídy si 

přinesl z domova svou oblíbenou knihu, kterou 

představil svým spolužákům, a následně jsme 

si společně četli i s paní učitelkou, následovala 

filmová pohádka. Ani nevíme, jak rychle jsme 

usnuli, a už tu bylo páteční ráno. Čekala nás 

výborná snídaně. Muffiny od maminek, rohlík 

s máslem a marmeládou nebo medem, teplý 

čaj, kakao. 
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Výlet na Český Štenberk 
 
Jelikož nám zbyly asi dva tisíce korun z vánočního jarmarku a je skoro konec školního roku, rozhodli jsme 
se, že pojedeme na výlet. 
Domluvili jsme se, že pojedeme na Český Štenberk. 
Paní učitelka Holubová se domluvila s paní učitelkou Širokou, že pojede s námi a pojedeme vlakem. 
Odjížděli jsme z kolínského nádraží, kde jsme se všichni sešli. 
Z nádraží jsme odjeli v 8:44. Seděli jsme všichni v jednom kupé a byla to sranda. Hráli jsme různé hry a 
hodně jsme se nasmáli. 
Poté jsme přestupovali v Ledečku a vysoupili u Českého Štenberka. Přešli jsme přes most nad řekou 
Sázavou a přišli jsme na hrad, kde jsme si koupili suvenýry a lístky. Pak jsme počkali na nádvoří na paní 
průvodkyni a šli jsme na prohlídku. Paní průvodkyně nám dovolila fotit, i když se za to normálně musí 
platit. 
Prohlídka byla velmi zajímavá. Byli jsme ve žlutém salonku, loveckém sále a v dětském pokoji pana 
Zdeňka Štenberka, předchozího majitele hradu. 
Po prohlídce jsme se šli najíst a v restauraci na nádvoří jsme si dali zmrzlinu. 
Pak jsme se šli podívat do hladomorny a potom jsme šli zpět na vlak. 
Do Ledečka nás vezl vláček Helenka. V Ledečku jsme znovu přestoupili a jelo se na Kolín. 
Na nádraží v Kolíně si některé z nás vyzvedli rodiče a někdo odjel s paní učitelkou Širokou do Býchor 
autobusem. 
A to byl náš výlet na Český Štenberk. 
Bylo to moc fajn a těšíme se, až někam pojedeme příště.                      (B. Hybešová) 
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S žáky 7. – 9. třídy jsme si předposlední týden školy vyzkoušeli českou variantu hry „Pevnost Boyard“. 

Vydali jsme se na Slapy do vesničky Chotilsko, kde je přebudován tovární komplex na variantu této hry. Žáci se 

rozdělili do skupin po 4 – 5, vymysleli jméno skupiny a vrhli se do hry. Ta prověřila jejich schopnost spoluprá-

ce, fyzickou zdatnost, logický úsudek, rychlost i hudební sluch. K závěrečné truhle s pokladem se sice nikdo 

nedostal, ale některé skupiny už byly opravdu blízko. Možná by to chtělo v dohledné době zopakovat. Teď už 

totiž víme, jak si s úkoly poradit. 
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Přejeme vám, aby se ukázala vaše volba střední školy jako správná a vy jste si další studium jen 

užívali. 
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NOVÁ HUDEBNA  

Před začátkem školního roku, v srpnu 2022 jsem se rozhodla vytvo-

řit na naší škole odbornou učebnu hudební výchovy. Vznikl tak 

prostor pro hudební aktivity, ale i další umělecké činnosti a také 

místo pro setkávání žáků naší školy při různých příležitostech. Má-

me radost, že je hudebna od té doby využívána k hudebním aktivi-

tám celou školou. Dle charakteru práce v hodinách probíhá výuka 

také v kmenových třídách, dokonce i na zahradě školy. Děti se učí 

orientovat a pracovat ve specifickém prostředí, vhodně využívat 

veškeré pomůcky a pohybovat se v prostoru plném hudebních ná-

strojů.  
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VELKOLEPÝ VÁNOČNÍ KONCERT S PŘEKVAPENÍM 

 Podzim se nesl ve znamení pečlivých příprav vánočního repertoáru a plánovaného vánočního koncertu, který 

proběhl ve středu 15. prosince. Pro většinu dětí se jednalo o první vystoupení v životě, bylo tedy nutné vytvořit 

co nejpříznivější podmínky a bezpečné prostředí pro jejich výstup. Nastudovala jsem repertoár v jednotlivých 

třídách dle vývojové úrovně dětí a zároveň jsem jim otevřela pomyslná vrátka k osvojování si chování na kon-

certě a podílení se na celkové organizaci koncertu. Mým cílem bylo zapojit maximum dětí ze tříd, ve kterých 

hudební výchovu vyučuji, ale také přizvat i ostatní třídy v rámci společného zpěvu jedné písně a ke společné 

účasti na kulturním zážitku. Na programu byla například vánoční úprava známé melodie Wolfganga Amadea 

Mozarta v písni Třpyť se, třpyť se hvězdičko, dále české koledy Stojí vrba košatá či Štědrej večer nastal. Zpěv 

jsme doplnili hudebně pohybovým vyjádřením ve skladbě Tanec andělů (Yann Tearsen – Comptine d'un autre 

été). Společně si děti zazpívaly také Muzikantský pozdrav, který jsem pro ně složila na melodii písně Bratře 

Kubo. Na koncertě zazněla i instrumentální hudba, resp. instrumentální sóla dětí z jednotlivých tříd. Zapojila 

jsem také nové žáky z Ukrajiny,zpívaly slavnou ukrajinskou píseň Ščedryk. Autorem je skladatel Mykola Le-

ontovych. Jako překvapení jsem zorganizovala spolupráci s Gymnáziem Jiřího z Poděbrad. Z Pěveckého sboru 

a Orchestru gymnázia přijeli tři studenti se svojí profesorkou hudební výchovy PhDr. Mgr. Jaroslavou Dunov-

skou. Protože se členy těchto souborů dlouhodobě spolupracuji, pustili jsme se do příprav andělského překva-

pení. Naši hosté se převlékli za anděly a společně se mnou vytvořili smyčcové kvarteto doprovázené klavírem. 

V našem podání slyšely děti skladbu Adeste fideles a Hallelujah od Leonarda Cohena, při které se s radostí při-

daly zpěvem refrénu. Na závěr koncertu obdrželi naši hosté dárky a děti, které koncertovaly, byly také odměně-

ny, dostaly diplomy a sladkou pozornost. Nemohu nezmínit alespoň jednu důležitou podmínku úspěchu, v na-

šem případě úspěšného koncertu: aby mohlo každé dítě vystoupit na koncertě, aby dětem zůstal umělecký pro-

žitek ze společného koncertování, to je otázka mnoha týdnů i měsíců. Děti potřebují dostatek času, aby se moh-

ly učit, vnímat hudbu, aktivně se hudebně vyjadřovat, naučit se texty písní, správné tvořit tón, aby píseň zazpí-

valy čistě, aby si zapamatovaly melodii, rytmus, aby se zvládly hudebně projevovat podle pokynů učitele, aby 

si hudbu „osahaly“ i pomocí hraní na hudební nástroje Orffova instrumentáře. A nám se to podařilo, děti zpíva-

ly, hrály, před koncertem si uvědomovaly pocity zodpovědnosti, při koncertě prožívaly sváteční chvíle, a nako-

nec velkou radost, že se jim vystoupení povedla, společně zvládly náročný úkol, a že potěšily posluchače z řad 

učitelů a žáků 2. stupně základní školy.  
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PROJEKT O SVĚTOZNÁMÉ RODINĚ 

KUBELÍKOVÝCH  

V tomto roce nemohlo chybět navázání na 

v minulém školném roce úspěšně započatý 

projekt „Housle aneb hudební rodina Ku-

belíkových“. Žáci letošní první třídy absol-

vovali projekt poprvé, tentokrát se zaměře-

ním především na housle a povědomí o 

Janu Kubelíkovi. Žáci 2. třídy navázali in-

formacemi o dalších smyčcových nástro-

jích, žáci 3. a 5. třídy mají zkušenosti s 

projektem již z loňského roku, opakovali 

jsme tedy důležité údaje a projekt rozšířili 

o další informace. Prostřednictvím metod 

programu RWCT (Reading and Writing for 

Critical Thinking) jsme pracovali s textem 

o životě Jana Kubelíka. Poté se snažili spo-

lečně vytvořit přehled s co nejvíce infor-

macemi, které o něm víme. Zde musím 

poukázat na naprosto výjimečné znalosti 

některých dětí, které ze svých rodin i dal-

ších školních předmětů vědí o Janu Kubelí-

kovi opravdu mnoho.  
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PROJEKT EVROPSKÝ DEN HUDEBNÍ VÝCHOVY – EUDAMUS 2023  

I v tomto školním roce jsem přihlásila naše žáky se souhlasem vedení školy do Evropského projektu EU-

DAMUS https://www.eudamus.cz/. Letošním tématem bylo nacházení kontextů mezi hudebním a výtvar-

ným uměním. Oficiální svátek hudební výchovy připadá na 15. březen, my jsme ale slavili během několika 

setkání. Tematicky jsem projekt zaměřila na přivolávání jara, pozorování jarní přírody a inspirace, které 

nám dává pro hudební a výtvarné vyjádření. Děti se učily jarní písně, říkadla, které doprovázely hudebně 

pohybovým vyjádřením i instrumentální hrou. S některými třídami se nám podařilo díky hezkému počasí 

vyzdobit ještě nerozkvetlý park vlastní výtvarnou tvorbou a venku se naučit zpívat písně o jarní přírodě.  

VÝZNAM HUDBY  

V rámci projektu Eudamus probíhaly také diskuse o hudbě a jejím významu pro náš život. V 5. třídě se diskuse 

velice rozrostla a děti své myšlenky promítly do posteru, na kterém intenzivně pracovaly, poté jej prezentovaly 

na chodbě naší školy. Všechny oslovené děti z 1. stupně se shodovaly v tom, že hudbu mají rády, hudební akti-

vity je naplňují a těší se na ně.  

Obec Býchory je spojena s historicky výjimečnými uměleckými osobnostmi, je proto více než důležité, aby 

budoucí generace měly povědomí o tom, co výjimečného se dělo na tomto místě a mohly na tuto tradici nava-

zovat vztahem k hudbě, umění a kultuře. Krásné léto plné kvalitních kulturních zážitků, každodenní společnosti 

písničky, hezké knížky, výletu do galerie, muzea či na koncert a pohybu na čerstvém vzduchu, kde slyšíme 

tóny přírody,  

srdečně přeje PhDr. Mgr. Marie Hons, Ph.D.  
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Účast Z.Vlacha, žáka 6. třídy, na MS v rybaření  
 

… Další můj životní úspěch a pro mě velká pocta reprezentovat Českou republiku na 

Mistrovství světa v plavené v Portugalsku ve městě Coruche na řece Rio Sorraia 5.7 až 

6.7.2023. Odjíždět budu společně s taťkou, což jsem velice rád, že se mnou jede. 

Odjíždět budeme 29.6., protože je před námi cesta autem dlouhá 2820 kilometrů. Mám 5 

dní na trénování na této vodě, abych vymyslel nějakou taktiku a strategii chytání. 

Pokud byste chtěli mě a celé Mistrovství světa sledovat, tak můžete na mé a taťkově face-

bookové stránce Zdeněk Vlach, kde budou vysílány i živé přenosy. 

Všem rybářům přeji úspěšné léto a mnoho krásných chvil u vody a v přírodě. 

 

S pozdravem Zdeněk Vlach ml.  


